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Bestyrelsesmøde 26. januar 2023 
Danmarksgade 8, 6500 Vojens 
Start kl. 19:00 Slut kl. 21:40 

Referat 
  

Mødeleder: Karl Posselt  

Deltagere: Karl Posselt  

 Ditte O’Neill 

 Anne-Marie Hundebøl 

 Calle Simonsen 

 Kurt Hansen 

 René Holm 

 Lisa Nielsen – suppleant 

Fraværende: Solveig Larsen 

 Lene Bitsch Bierbaum – byrådsmedlem 

 Preben Holmberg – byrådsmedlem 

 Finn Lykkeskov – byrådsmedlem 

 Marie Skødt – byrådsmedlem 

 Tina Rosenkilde Hansen – byrådsmedlem 

 Jens Friis Felber – byrådsmedlem 

 Bitten Jensen – kommunal repræsentant 

Referent: Ditte O’Neill 
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1. Orientering fra bestyrelsesmedlemmer (20 min.) 
Sagsfremstilling:  

Der orienteres mundtligt om status på igangværende / gennemførte / kommende projekter   

- Fuglesøprojekter  

- Grundejerforeningen for Billundområdet – legepladser 

- Offentlige ladestandere til elbiler 

- Juleudsmykning m.m.  

- Flag/reklamebannere i Rådhuscentret 

- Samarbejde og videndeling med Vojens Handel HER og Aktivitetsudvalget 

- Kontakter med øvrige samarbejdspartnere (Vision Gram, Vojensmail.dk m.fl.) 

  

Indstilling:  

Orienteringen tages til efterretning.  

Beslutning:  

Taget til efterretning. 

 

2. Økonomi (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Orientering om økonomien, herunder regnskab fra 2022, samt overblik over disponerede midler. 

Indstilling:  

Orientering tages til efterretning. 

Regnskab for 2022 underskrives. 

Beslutning:  

Orientering taget til efterretning og regnskab underskrevet. 

Ikke disponerede midler er tiltænkt udviklingsprojekter i byen. 

 

3. Årsmøde 2023 (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Årsmødet afholdes torsdag den 9. marts 2023 kl. 19 i Frøs Arena.  
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Årsmødet skal indkaldes med mindst 21 dages varsel. Indkaldelsen foretages således, at borgere i Vojens 

får mulighed for kendskab til mødets afholdelse. Indkaldelse kan ske via avis, hjemmeside, elektronisk 

medie, og/eller på anden betryggende vis. Ordinært årsmøde afholdes hvert år inden udgangen af marts 

måned. Dagsorden for det ordinære årsmøde skal mindst indeholde følgende punkter:  

Dagsordenen:  

1. Valg af dirigent  

2. Bestyrelsens beretning  

3. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse  

4. Fremlæggelse af forslag til budget  

5. Fastsættelse af eventuelt kontingent  

6. Behandling af indkomne forslag  

7. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen  

8. Valg af revisor og revisorsuppleant  

9. Eventuelt 

Dagsordenen gennemgås og opgaverne fordeles.  

Indstilling:  

Formand og næstformand/sekretær er tovholdere på årsmødet. Bestyrelsen bidrager med input til 

beretningen, som derefter sammenskrives af formanden og forelægges til godkendelse på næste 

bestyrelsesmøde. Sekretæren sørger for bestilling af lokale og forplejning. Kontakter desuden dirigent. 

Kassereren sørger for revision af regnskab og aftale med revisorer om evt. genvalg.  

Beslutning: 

Godkendt som indstillet. 

Solveig Larsen, Kurt Hansen og Karl Posselt er på valg for to år.  

Der skal findes en referent. 

I forbindelse med årsmødet orienteres om Udviklingsplan for Vojens. 

Under pkt. 4 fremlægges økonomioversigt 2022 og budget 2023 til orientering. 

 

4. Forslag til Haderslev Kommunes budget 2023 (20 min.) 
Sagsfremstilling: 

Forum Vojens har via eget budget mulighed for at gennemføre mindre projekter – herunder at søge 

medfinansiering via eksterne midler. Foreningen har imidlertid også forslag til projekter af mere 

omfattende og kompleks karakter, hvis realisering forudsætter både teknisk bistand og betydelig 

medfinansiering fra Haderslev Kommune.  

Eksempler på ønsker:  

• Stiprojekt fra Idégrundlag til et sammenhængende og trygt stisystem i Vojens  

• Ungdomsklub eller lign. til forebyggelse af udfordringer med børn- og unge i Vojens  

• Midler til kommunal medfinansiering af byfornyelse med udgangspunkt i Udviklingsplan for Vojens, som 

er udarbejdet i forlængelse af testbysamarbejdet 

• Udarbejdelse af masterplan for området ved Vojens Hallerne  

• Offentlige toiletter på Vojens Banegård  
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• Byvedligeholdelse. Forhøjelse af bevilling til kommunens Driftsafdeling  

• Reparation af cykelsti gennem hovedgaden 

 

Det foreslås, at antallet af forslag begrænses til max. 3-4 ud fra en samlet prioritering.  

Indstilling:  

Det drøftes, hvilke projekter bestyrelsen ønsker inddraget i den kommunale budgetproces for 2024 og med 

hvilken prioritering. Ligeledes drøftes Forum Vojens´ muligheder for medfinansiering.  

Beslutning:  

Forslag til kommunens budget 2024: 

1. Midler til kommunal medfinansiering af byfornyelse med udgangspunkt i Udviklingsplan for Vojens, 

som er udarbejdet i forlængelse af testbysamarbejdet. 

2. Ungdomsklub eller lign. til forebyggelse af udfordringer med børn- og unge i Vojens  

3. Reparation af cykelsti gennem hovedgaden 

4. Toiletter på Vojens Banegård med henvisning til løsningen fra Aabenraa, hvor DSB har finansieret 

istandsættelse, mens kommunen står for driften. Kombineres med punktet omkring øget bevilling 

til kommunens driftsafdeling. 

Forum Vojens er indstillet på at bidrage til medfinansiering ved byfornyelse. 

 

5. Praktiske aktiviteter i og omkring Vojens (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Forum Vojens bidrager til diverse praktiske aktiviteter i og omkring Vojens. Der er behov for en klar 

fordeling og prioritering ift. hvilke praktiske aktiviteter Forum Vojens skal deltage i. Herunder, hvilke 

aktiviteter Forum Vojens har ansvaret for. Noget kan der evt. samarbejdes med Aktivitetsudvalget omkring. 

Indstilling: 

Det drøftes og prioriteres hvilke praktiske aktiviteter Forum Vojens bidrager til, hvilke vi evt. kan 

samarbejde med Aktivitetsudvalget om, og hvilke vi har ansvaret for. 

Beslutning: 

Aktiviteter blev drøftet. 

Canada-drengene står for aktiviteter ifm. opsætning af julestjerner, herunder kontakt til HER ift. montering 

og vedligehold af mastekontakter. Forum Vojens bidrager med at sætte strips og klodser på de stjerner, der 

trænger. 

Buskrydning på Kælkebakken står kommunen for, A-holdet støtter op. 

A-holdet sørger desuden for at rengøre møbler i Rådhuscentret et par gange om året. 

Klargøring til halloween og julepynt i byen drøftes med Aktivitetsudvalget ift. arbejdsfordeling. 

Forum Vojens tager kontakt til Andreas Klokker med henblik på et møde med Aktivitetsudvalget om 

fordeling af det praktiske ansvar for aktiviteterne i byen. 
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6. Forum Vojens’ synlighed (20 min.) 
Sagsfremstilling: 

På mødet den 18-08-2022 drøftede bestyrelsen forum Vojens´ synlighed i offentligheden.  

Selv om Forum Vojens har rigtig gode informationskanaler i form af hjemmesiden https://vojens.dk og 

Facebook.com/vojens.dk er det langt fra alle i byen, der er bekendte med foreningens arbejde, ligesom det 

er en udfordring at få gang i projekter til gavn for byens borgere ved frivilligt initiativ - ud over det, 

bestyrelsen selv sætter i gang.  

Foreningens kommunikationsgruppe holdt møde den 12-01-2023, og et stikordsreferat er vedlagt 

dagsordenen som bilag. 

Indstilling:  

Det drøftes, hvilke ideer, der skal arbejdes videre med, og hvordan opgaverne skal løses. 

Beslutning: 

Idéerne blev drøftet. 

Der skal fremadrettet sættes et skilt med Logo og evt. hjemmeside på relevante projekter/resultater, hvor 

Forum Vojens har bidraget, for at skabe øget synlighed omkring projekterne. Forum Vojens skal desuden 

have visitkort til uddeling. 

Bilag: Referat af møde i Kommunikationsudvalget 12-01-2023. 

 

7. Netværksinitiativ – politisk møde (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Formændene for Vision Gram og Forum Vojens har snakket om i fællesskab at arrangere et ”politisk” møde. 

Forhistorien er konsekvenserne af Folketingsvalget, hvor Jydske Vestkysten har konkluderet, at den 

sønderjyske repræsentation i Folketing og Regering (ingen ministerposter) er blevet svagere (se f.eks. 

https://jv.dk/billund/venstres-stemmesluger-skuffet-over-manglende-ministerpost-sydjylland-burde-have-

en-venstre-minister).  Vi har dog 3 MF-ere (Hans Christian Schmidt, Jesper Petersen og Peter Kofod) og når 

man ikke er minister, er der lidt mere plads til at bringe lokalområdets interesser ind på Christiansborg. Det 

bør vi udnytte i kraft af tæt kontakt til og optimering af samarbejdet med de lokalt valgte 

Folketingsmedlemmer. 

Vi forestiller os et møde – f.eks. i Frøs Arena – med deltagelse af de 3 lokalt valgte MF-ere og Haderslevs 

borgmester. De øvrige medlemmer af Haderslev Kommunalbestyrelse inviteres direkte – sammen med 

personerne på JydskeVestkystens ”magtliste”. Også gerne erhvervsrepræsentanter i form af medlemmer af 

Haderslev Erhvervsråd. Endelig annonceres mødet som et offentligt borgermøde, hvor alle kan deltage. 

Tanken er desuden at bringe et antal emner ind på forhånd, men naturligvis med 

mulighed for at rejse yderligere spørgsmål fra salen. 

Mht. forhåndstemaer har vi bl.a. snakket om infrastruktur (opgradering af Vojens 

Station inkl. underføring, sammenhæng mellem cykelstier, udvikling af Hærvejen og 

Hærvejsturismen), Forsvaret/Fighter Wing Skrydstrup, bosætning og arbejdspladser, 

regeldanmark (foreningsbureaukrati m.m.). 

https://vojens.dk/
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fjv.dk%2Fbillund%2Fvenstres-stemmesluger-skuffet-over-manglende-ministerpost-sydjylland-burde-have-en-venstre-minister&data=05%7C01%7C%7C4908f4b2ed43445f1eeb08dafad5ed77%7C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%7C1%7C0%7C638098093958594218%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=A3B5qjzDdiOP0MACWFyPkZRXgnT0%2FOEcJOqgBw4ouWc%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fjv.dk%2Fbillund%2Fvenstres-stemmesluger-skuffet-over-manglende-ministerpost-sydjylland-burde-have-en-venstre-minister&data=05%7C01%7C%7C4908f4b2ed43445f1eeb08dafad5ed77%7C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%7C1%7C0%7C638098093958594218%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=A3B5qjzDdiOP0MACWFyPkZRXgnT0%2FOEcJOqgBw4ouWc%3D&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fjv.dk%2Fhaderslev%2Fslotsejere-og-erhvervsgiganter-tager-de-sidste-10-pladser-men-nummer-et-overrasker-nok-de-faerreste-her-er-de-mest-magtfulde-i-haderslev&data=05%7C01%7C%7C4908f4b2ed43445f1eeb08dafad5ed77%7C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%7C1%7C0%7C638098093958594218%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=PWPVd%2BkoJuITofnhmMv4HNobGQ3vz00pEuvXd%2B0MdmU%3D&reserved=0
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Der er taget kontakt til Haderslev Erhvervsråd for at høre, om HER er interesseret som samarbejdspartner 

og professionel arrangør. 

Indstilling:  

Bestyrelsen bakker op om initiativet og bevilger et beløb til medfinansiering af udgifterne i forbindelse med 

arrangementet. Forventet ca. 10.000 kr. 

Beslutning:  

Der arbejdes ikke videre med forslaget. 

Der er allerede, med jævne mellemrum, møder i Udviklingsråd Sønderjylland (URS) med deltagelse af 

politikere. Det er hensigtsmæssigt at bruge en allerede eksisterende platform til at formidle budskaber. 

 

8. Udviklingsplan for Vojens (25 min.) 
Sagsfremstilling: 

Som resultat af Vojens´ deltagelse i testbyprojektet om ”Partnerskab for levende bymidter” er der 

udarbejdet en Udviklingsplan for Vojens, som kommer til politisk behandling hos Haderslev Kommune i 

februar.  

Forum Vojens´ formand har deltaget i arbejdet i projektstyregruppen og har tidligere haft lejlighed til at 

kommentere et foreløbigt og ufuldstændigt udkast til udviklingsplanen. 

Indstilling:  

Bestyrelsen drøfter og kommenterer planen, og når den offentliggøres, bidrager Forum Vojens til at 

formidle indholdet til borgerne ved at præsentere planen hjemmeside og Facebookside – samt på 

årsmødet den 9. marts. 

 
Beslutning:  

Punktet udgår, idet udviklingsplanen endnu ikke er modtaget. 

Bilag: Udviklingsplan for Vojens 

 

9. Borgerprojekter (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Bestyrelsen har tidligere besluttet at afholde et ”startmøde” for borgerprojekter i 2023 den 18. januar 

2023. Da kommunen inviterede bredt til en hurtigt udsolgt messe med flere hundrede deltagere i Vojens 

Hallerne samme aften, besluttede formanden i samråd med andre bestyrelsesmedlemmer imidlertid at 

undlade at afholde mødet på denne dato (hvor der i øvrigt også var samlet 90 deltagere til et foredrag i 

Lokalhistorisk Arkiv). 

Det er ikke nogen hemmelighed, at det har voldt problemer at få ideen om borgerprojekter i Vojens bredt 

tilstrækkeligt ud, og vi famler os i nogen grad frem ift. hvad der virker bedst. 
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Der er også hentet erfaringer fra borgerbudgettering i Haderslev og Starup, hvor tilslutningen til 

introduktionsmøderne har været beskeden og ikke bredt repræsentativ. 

I stedet for et offentligt møde om borgerprojekter foreslås derfor, at vi på anden måde informerer om 

muligheden for at søge om penge til mindre projekter til gavn for lokalområdet. 

Det kan ske via hjemmeside, Facebook, annoncering og indlæg i lokalpressen – f.eks. ved at tage 

udgangspunkt i interviews med sidste år initiativtagere og beskrivelse af de gennemførte borgerprojekter. 

Indstilling:  

Der informeres i år om borgerprojekter uden et startmøde. 

Beslutning:  

Godkendt som indstillet. Vi laver evt. opslag/video om sidste års borgerprojekter, hvis ”projektejerne” er 

interesserede i at deltage. 

 

10. Udmelding til offentligheden (5 min.) 
Sagsfremstilling:  

Punktet er på dagsordenen som led i bestyrelsens ønske om større synlighed blandt borgere, lokalpresse og 

politikere.  

Indstilling: 

Det drøftes og besluttes, hvilke områder der evt. skal kommunikeres om. 

 

Beslutning: 

Der udmeldes om årsmøde og borgerprojekter på digitale platforme. 

 

11. Punkter til næste møde (5 min.) 
Sagsfremstilling: 

Næste bestyrelsesmøde i Forum Vojens er den 28. februar 2023. 

Er der allerede nu forslag til punkter til næste dagsorden, er det hensigtsmæssigt at få dem noteret, så vi er 

sikre på, at de kommer med, og forberedelse evt. kan igangsættes. 

Indstilling: 

Det drøftes, om der på nuværende tidspunkt er punkter, som skal på dagsordenen til næstkommende 

bestyrelsesmøde. 

Beslutning: 

Punkter til næste bestyrelsesmøde: 

Årsmødeberetning. 

Udviklingsplan. 
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12. Evt. (5 min.) 
Program til fælles rekruttering af frivillige. 


